
 آرمان ملی: روزنامه اکیپ توافق نیمار با الهلال را تایید و 
اعلام کرد که این ستاره برزیلی با قراردادی دو ساله راهی الهلال 

خواهد شد. 
 حضور در فرانسه 

پی اس جی در سال ۲۰۱۷ با قراردادی رکوردشکن به ارزش 
۲۲۲ میلیون یورو، نیمار از بارسلونا به خدمت گرفت. جدا شدن 
نیمار از این تیم به ۶ سال پرتنش حضورش در پایتخت فرانسه 
که با مصدومیت های مداوم همراه بود، پایان می دهد. او با این 
تیم، پنج بار لیگ یک فرانسه و در مجموع ۱۳ جام داخلی را 
تصاحب کرد و در سال ۲۰۲۰ نیز عنوان نایب قهرمانی لیگ 

قهرمانان اروپا را به دست آورد. 
 مصدومیت 

اسفند ماه سال گذشته نیمار در قطر از ناحیه رباط مچ 
پای راست تحت عمل جراحی قرار گرفت، عملی که بنا بر 
اعلام باشگاه پاری سن ژرمن »خیلی خوب پیش رفت.« پاری 
سن ژرمن در بیانیه ای اعلام کرد این عمل جراحی در کلینیک 
ASPETR در دوحه انجام شد و توسط سه پزشک از جمله 
رودریگو لاسمار از تیم ملی برزیل انجام شد. پی اس جی فاش 
کرد که ستاره برزیلی این تیم باید ۳ تا ۴ ماه از میادین دور باشد 
و این بدان معناست که او بقیه فصل را از دست خواهد داد. 
گران ترین بازیکن تاریخ فوتبال دنیا در جریان بازی مقابل لیل 
در لیگ فرانسه دچار مصدومیت شدید از ناحیه مچ پای راست 
شد، تست های پزشکی بعدی نشان داد که نیمار دچار آسیب 
رباط شده است که در نهایت او مجبور شد دوباره تحت عمل 
جراحی قرار گیرد. در نوامبر گذشته، این بازیکن در جریان 
بازی برزیل و صربستان در جام جهانی قطر هم دچار آسیب 
دیدگی رباط جانبی مچ پا راست شد که باعث شد در دو بازی 
مقابل سوئیس و کامرون به میدان نرود. غیبت نیمار در دوران 
حضورش در پاری سن ژرمن تقریباً ۷۳۱ روز، یعنی دو سال 
کامل بوده و او در مجموع ۱۰۴ بازی را با پیراهن پی اس جی از 
دست داده است. این بازیکن برزیلی ۱۷۳ بازی در تمام رقابت ها 
برای پی اس جی انجام داده است، به این معنی که تقریباً در 
۳۷. ۵ درصد از مسابقاتی که برای باشگاه پاریسی حضور داشته، 

مصدوم شده است. 
 جدایی؟

پس از اینکه مشخص شد پاریسی  ها به دنبال فروش نیمار 
هستند، از منچستریونایتد، نیوکاسل و چلسی به عنوان تیم های 
خواهان او نام برده شد، اما بعد از آن صحبت از انتقال این مهاجم 
 Relevo است. به گزارش )MLS برزیلی به لیگ آمریکا)

اسپانیا، تماس بین نمایندگان نیمار و تیم های خواهاش در 
MLS برقرار شده است. 
 بازگشت به بارسا؟

هفته گذشته سرمربی آبی اناری ها بعد از قهرمانی در جام 
خوان گمپر به احتمال بازگشت نیمار و جدایی آنسو فاتی 
واکنش نشان داد. به گزارش الموندو، بارسلونا در جام خوان 
گمپر به مصاف تاتنهام رفت و توانست با نتیجه ۴ بر ۲ به پیروزی 
دست پیدا کند و جام قهرمانی را بالای سر برد. ژاوی بعد از 
قهرمانی تیمش در این رقابت گفت: در نیمه نخست بسیار بد 
ظاهر شدیم اما در نیمه دوم بهتر بودیم و در نهایت به پیروزی 
رسیدیم. خوشحالیم که قهرمان شدیم. به نظرم مثل دیدار برابر 
رئال مادرید و میلان خوب و آماده ظاهر نشدیم. او ادامه داد: یک 
فصل سخت و غیرعادی پیش رو داریم. ما بعد از مدتها مجبور 
هستیم که نوکمپ را ترک کنیم و در ورزشگاه دیگری به میدان 
رویم. از هواداران می خواهیم که حمایت خود را از تیم ادامه 
دهند تا در ورزشگاه »المپیک کمپانی لوئیس« واقع در منطقه 
مونتژوئیک احساس غربت نکنیم. ژاوی درباره احتمال بازگشت 
نیمار به آبی اناری ها در تابستان گفت: من نمی توانم درباره 
بازیکنانی که در دیگر تیم ها هستند صحبت کنم. نیمار بازیکن 
پاری سن ژرمن است و باید دید که تا پایان فصل نقل و انتقالات 

تابستانی چه اتفاقاتی رخ خواهد داد. فعلا که چیزی مشخص 
نیست. سرمربی آبی اناری ها درباره جدایی آنسو فاتی و انتقال 
او به لیگ عربستان گفت: باید تا ۳۱ آگوست صبر کرد. فعلا که 
نمی توان چیزی را با قاطعیت گفت. فصل قبل هم شرایط اینگونه 
بود و در نهایت همه چیز آنگونه شد که دوست داشتیم. دوست 
ندارم درباره بازیکنان دیگر تیم ها صحبت کنم. فصل قبل چنین 
کاری را انجام دادم و از من خشمگین شدند. فعلا که در آرامش 
به کار خود ادامه می دهیم یک روز پس از این مصاحبه روزنامه 
مارکا در ادامه گزارش خود نوشت که ژاوی برای بازگشت نیمار 
چراغ سبز نشان داده است و از طرف دیگر هم لاپورتا در تلاش 
است تا زمینه این بازگشت را مهیا کند، چراکه با بازگشت نیمار 
آبی اناری ها می توانند اسپانسرهای جدیدی را جذب کنند و 

درآمد باشگاه بیشتر خواهد شد. 
 سنگ بزرگ

به نظر می رسید که پاری سن ژرمن دیگر آن تیم جذاب 
ستاره ها نیست. پس از آنکه کیلیان امباپه با این تیم پاریسی 
بر سر تمدید قرارداد دچار اختلاف شد، نیمار جونیور هم ساز 
رفتن کوک کرده است. این بازیکن ۳۱ ساله به PSG اطلاع 
داده است که می خواهد تابستان امسال این باشگاه را ترک 
کند و به بارسلونا برگردد؛ تیمی که در سال ۲۰۱۷ آن را ترک 
کرد و به تیم فرانسوی پیوست. گفته می شود که این بازیکن 
برزیلی از زمانی که هواداران در ماه مه امسال مقابل خانه او 
تجمع اعتراضی برگزار کردند، در پی اس جی شرایط ناآرامی 
دارد. پس از درخواست نیمار، روزنامه AS اسپانیا مدعی شده 
است که مسئولان پی اس جی به نیمار گفته  اند رضایتنامه او 
را با مبلغی کمتر از ۱۵۰میلیون یورو صادر نمی کنند. البته 
پاریسی ها آماده انتقال قرضی نیمار هستند تا دستمزد سالیانه 
او از صورت حسابشان حذف شود. انتقال قرضی می تواند خبر 
خوبی برای بارسا باشد تا دوباره این بازیکن برزیلی را به خدمت 
بگیرد. اگر چه باشگاه های آمریکایی هم برای جذب نیمار دست 
به کار شده اند. در صورت جدایی امباپه و نیمار احتمالا شانس 
پی اس جی برای فتح حتی لیگ فرانسه هم تا حد زیادی کاهش 

خواهد یافت. 
 توافق

روزنامه اکیپ توافق نیمار با الهلال را تایید و اعلام کرد که 
این ستاره برزیلی با قراردادی دو ساله راهی الهلال خواهد شد. 
جدایی نیمار از پاری سن ژرمن قطعی شده است. این بازیکن 
برزیلی در فهرست لوئیس انریکه برای فصل بعد قرار ندارد و 
همین هم باعث شد تا او به دنبال مقصد بعدی خود باشد. روزنامه 
اکیپ خبر داد نیمار با الهلال به توافق نهایی دست پیدا کرده 
است و با قراردادی دو ساله راهی تیم عربستانی خواهد شد. 
طبق نوشته اکیپ نیمار برای هر فصل ۸۰ میلیون یورو دریافت 
خواهد تا به گران ترین خرید تاریخ الهلال تبدیل شود. الهلال 
تاکنون ۲۲۵ میلیون یورو برای جذب چهار بازیکن هزینه کرده 
است و گزارش ها حاکی از آن است که این تیم مارکو وراتی را 

هم جذب خواهد کرد. 
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ستاره برزیلی به فوتبال آسیا پیوست 

 نیمار در الهلال

رئیس فدراسیون فوتبال گفت: امروز در 
یکی از رسانه ها دیدم که باشگاهی فصل 
قبل ۵۰۰ میلیارد هزینه کرده بود و امسال 
هزینه آن به ۳۲۵ میلیارد رسیده است. 
مهدی تاج، رئیس فدراسیون فوتبال در 
حاشیه مراسم قرعه کشی لیگ یک عنوان 
کرد: من می خواهم فقط به دو موضوع اشاره 
کنم. اولین آن گرفتن مجوز حرفه ای است. 
امروز در جلسه آنلاینی که با هیات رئیسه 
AFC داشتیم، نشان داد که این نهاد به دنبال 
برگزارکردن لیگ حرفه ای است و این تا 
اجرایی شود، زمان خواهد برد. وی ادامه داد: 

مجوز حرفه ای برای باشگاه های لیگ یک 
ضروری است و اگر نتوانستند آن را بگیرند، 
باید حداقل مجوز ملی را کسب کنند. برای 
گرفتن مجوز حرفه ای تیم ها ملزم هستند 
که ۳۵ مورد را رعایت کنند. در لیگ برتر 
امسال ما به ۶ تیم بزرگسال و ۲ تیم بانوان 
مجوز حرفه ای دادیم که برای امسال خوب 
است اما این راه باید برای سال های بعد ادامه 
پیدا کند. راه دشوار و سختی است، اما مسیر 
خوبی دارد و چاره ای نداریم که آن را طی 
کنیم. تعیین درآمدها، تعیین سقف بودجه 
و میزبان قراردادها از جمله مواردی بود که 

برای گرفتن مجوز حرفه ای باید رعایت شود 
و این موارد در هیات رئیسه بررسی شده 
و به نتیجه رسیدیم که آن را انجام دهیم. 
رئیس فدراسیون فوتبال در این خصوص 
بیان کرد: من امروز در یکی از رسانه ها دیدم 
که باشگاهی فصل قبل ۵۰۰ میلیارد هزینه 
کرده بود و امسال هزینه آن به ۳۲۵ میلیارد 
رسیده است )اشاره به تیم سپاهان(. این 
به هر حال حرکت مثبتی است که خرج 
باشگاه ها کم شود و بدهکاری ها کاهش پیدا 
کند. یکی از اصلی ترین مولفه های مجوز 
حرفه ای داشتن تراز مثبت مالی است؛ 

یعنی باشگاه ها همین طور برای خود چک 
نکشند که یک روزی نتوانند آن را وصول 
کنند. همین سخت گیری لیگ برتر در فصل 
آینده در لیگ یک هم وجود خواهد داشت. 
البته همین امسال نیز سقف بودجه ای برای 
تیم های لیگ یکی در نظر گرفته شده است. 
امیدوارم روزی برسد که تیم های ایرانی 
آنقدر درآمد داشته باشند که هر بازیکنی 
را می خواهند بخرند. البته می دانیم تیم ها 
هنوز بودجه ثابت ندارند و باید کاری کنیم 
درآمدها سر و شکل درست و حسابی به 

خود بگیرد. 

 علی کفاشیان رئیس پیشین فدراسیون 
فوتبال که ریاست هیات مدیره باشگاه تازه 
متولد شده مهرعظام را بر عهده دارد، معتقد 
است واگذاری امکانات به نهادهای خصوصی 

به ورزش کشور کمک می کند. 
 پتانسیل 

علی کفاشیان درباره فعالیت های باشگاه 
ورزشی مهرعظام در سراسر کشور گفت: 
امسال ۱۸ تیم در رده مردان و ۱۵ تیم در 
رده بانوان شرکت می کنند. آنها شش ماه 
در باشگاه مهرعظام تمرین کردند و تلاش 
کردیم از بهترین امکانات استفاده کنیم. 
می خواهیم ورزشکاران نخبه ما تحت پوشش 
بهترین مربیان قرار بگیرند و به تیم های ملی و 
خارجی برسند. برای واحدهای صنعتی سخت 
نیست که یک مدرسه فوتبال رایگان تأسیس 
کنند. وی با اشاره به اهمیت توجه به پتانسیل 
بخش خصوصی عنوان کرد: پس از ۴۰ سال 
سابقه ورزشی می گویم که از حضور در این 
مسیر احساس رضایت می کنم. حتی کارنامه 

بچه های خودمان را بررسی می کنیم و اگر 
نمره بدی گرفتند، به مشکل شان می پردازیم. 
در  شرکت  هزینه  گفتیم  بچه ها  این  به 
کلاس های آموزشی آنها را می دهیم. ۵۵ مربی 
در رشته های شنا، دوومیدانی و ژیمناستیک 
داریم و بیش از ۳۰۰ مربی در فوتسال و فوتبال 

فعالیت می کنند. 
 بودجه وزارت ورزش 

رئیس هیات مدیره باشگاه مهرعظام با بیان 
اینکه بودجه تخصیص یافته وزارت ورزش به 
فدراسیون ها پاسخگوی ۱۰ درصد نیازهای 
آنها هم نیست، گفت: دولت حدود هفت درصد 
هزینه های ساخت و ساز را تأمین می کند. 
وزارت ورزش می تواند بخش خصوصی را 
فعال و آنها را برای ساخت زیرساخت ها تشویق 
کند. وقتی باشگاهی ۸۰۰ میلیارد در جیب 
افراد خاص می ریزد، می تواند دو درصدِ آن 
را خرج زیرساخت ها کند. »امیدوارم بخش 
خصوصی را فعال کنیم تا ورزش کشور رشد 
کند.« کفاشیان ضمن بیان این جمله یادآور 

شد: سپاهان و ذوب آهن حدود هزار میلیارد 
تومان برای تیم های خود خرج می کنند، اما 
زورشان می آید که ۱۰ میلیارد تومان برای 
زیرساخت ها هزینه کنند. اگر دولت تصمیم 
بگیرد امکانات ورزشی را به بخش خصوصی 
واگذار کند، کمک زیادی به ورزش خواهد 
شد. یک مجموعه ورزشی در منطقه ای از 
مشهد را دیدیم که استخر و زمین چمن 
آن مخروبه و سالن آن نیمه کاره بود. وی 
گفت: گفتیم این مجموعه را به ما بدهید 
تا ۲۰ میلیارد تومان در آن هزینه کنیم و 
۱۵ سال در اختیار ما باشد، اما گفتند آن را 
یک سال در اختیار ما می گذارند! دولت که 
پول نمی دهد؛ هیات فوتبال هم از پس این 
هزینه ها برنمی آید. زمین های مخروبه زیادی 
در استان ها می بینیم. همه جا یک ورزشگاه 
۱۵ هزار نفره ساختند، اما همه آنها مخروبه 
شده است. زیرساخت های ما بسیار بسیار 
خراب است و اگر چمن خوبی داشته باشیم، به 

۱۰ جا اجاره داده شده است!

  همکاری با سرمربی
رئیس هیات مدیره باشگاه مهرعظام با اشاره به 
همکاری با سرمربی تیم ملی فوتبال تصریح کرد: 
قلعه نویی تشکیلات ما را دید و به ما قول همکاری 
داد. نباید فراموش کنیم باشگاه ها از درآمد اصلی 
خودشان یعنی حق پخش تلویزیون محروم 
هستند. با این شرایط، مشکلات فعلی وجود دارد 
و یا باید با زیرمیزی یا به صورت غیرمستقیم واریز 
شود. این مسأله حل شود، باشگاه های صنعتی 
بیشتر فعالیت می کنند. کفاشیان به وضعیت 
سکوهای ورزشگاه آزادی اشاره کرد و اظهار 
داشت: تا زمانی که کار به بخش خصوصی واگذار 
نشود، تصور نمی کنم به این زودی ها به نتیجه 
مثبتی برسند. با توجه به اینکه دولت بودجه 
کافی برای بازسازی در ورزش را ندارد، واگذاری 
به بخش خصوصی بهترین راهکار است. همیشه 
در معیارهای AFC مانند هتل و ورزشگاه ها امتیاز 
نمی گرفتیم و تماشاگران معیار امتیاز ما بودند 
که آن را دارند از ما می گیرند. در این صورت به 

رده های پایانی سقوط می کنیم. 

واکنش تاج به کاهش بودجه ۵۰۰ میلیاردی یک تیم به ۳۰۰ میلیارد

علی کفاشیان: 

سپاهان و ذوب آهن زورشان می آید ۱۰ میلیارد برای زیرساخت ها هزینه کنند 

  کوتاه 
  تسنیم: قهرمان فصل گذشته لیگ برتر فوتسال از 
باشگاه کراپ الوند شکایت کرد. مهدی جاوید با حکم کمیته 
وضعیت فدراسیون فوتبال به محرومیت چهار ماهه از میادین 
فوتسال و پرداخت ۸۵ میلیون تومان به باشگاه کراپ الوند 
ایرانیان محکوم شد. در روزهای پیگیری این پرونده، باشگاه 
فعلی جاوید یعنی مس سونگون ورزقان که قرارداد آقای گل 
فصل گذشته را پس از پایان لیگ برتر فوتسال تمدید کرده 
بود، از باشگاه کراپ الوند شکایت کرد. مدیران مس سونگون 
معتقدند که مسئولان باشگاه قزوینی، با بازیکن تحت قرارداد 
مس یعنی جاوید وارد مذاکره شدند و شکایت آنها در همین 
راستا بوده است. بهترین گلزن فصل گذشته لیگ برتر فوتسال 
در شروع نقل وانتقالات تابستانی با مس سونگون قرارداد بست 
و سپس به کراپ الوند ملحق شد. وی در ادامه به تیم مس 

بازگشت و بازیکن این تیم محسوب می شود. 

بیــن المــلل 
  سرمربی بارسلونا پس از تساوی تیمش در خانه ختافه 
در هفته اول لالیگا از داور بازی انتقاد کرد. ژاوی هرناندس 
در پی تساوی بدون گل شاگردانش در خانه ختافه در اولین 
بازی خود در فصل جدید لالیگای اسپانیا، در انتقاد از داور 
بازی که او را به خاطر اعتراض هایش از کنار زمین اخراجش 
کرد، گفت: من به داور گفتم که اجازه می دهی که بازیکنان 
ختافه خطاهای زیادی انجام دهند که به همین خاطر مرا 
اخراج کرد. روز گذشته با داوران جلسه ای داشتیم و یکی 
از اولین تغییراتی که قرار بود در آیین نامه اعمال کنند این 
بود که آنها مربیان را بیشتر درک کنند چون ما در کانون 
تنش ها هستیم. اخراج من مهم نیست، ما تمام تلاش مان 
را در برابر حریف بسیار سختی انجام دادیم. امتیازی را 
گرفتیم که کافی نیست و این شرم آور است. داور کسی 
است که اجازه می دهد این همه خطا در جریان بازی رخ 
دهد و راه دیگری هم وجود ندارد. وی افزود: سال گذشته ما 
به همین ترتیب فصل را شروع کردیم اما فصل را به خوبی 
به پایان رساندیم. ما در نیمه اول خوب بازی نکردیم، اما 
در نیمه دوم موقعیت هایی داشتیم. آنها به راحتی وقت 
را تلف  کردند و این روش فوتبال بازی کردن آنهاست. ما 
خیلی تلاش کردیم تا به نتیجه لازم برسیم اما تلاش مان 
کافی نبود. من فکر می کنم ما شایسته کسب پیروزی در 

این بازی بودیم. 

   بهبودی
علی عدنان ستاره عراقی تیم مس رفسنجان در 
جریان بازی تیمش مقابل هواداران دچار مصدومیت 
شد و زمین بازی را ترک کرد. با این حال بعد از بازی 
پزشکان مس رفسنجان از وضعیت خوب عدنان 
حرف زدند و اعلام کردند که او در اواخر بازی دچار 

گرفتگی شده است. 

 انتقاد  
 سرپرست باشگاه استقلال با انتشار استوری در صفحه 
شخصی اش ضمن انتشار لیست نقل وانتقالات جواد نکونام 
کنایه هایی به حسین قربان زاده، رئیس سابق سازمان 
خصوصی سازی و علی خطیر، سرپرست باشگاه استقلال زد. 
از لیست درخواستی نکونام تنها آرمین سهرابیان و مهرداد 
محمدی جذب شدند که در دوره مدیریت کریمی انجام شد. 

             گلزنی 
دایچی کامادا، هافبک ژاپنی، در بازی دوستانه 
لاتزیو موفق به گلزنی شد. در این دیدار که با نتیجه 
پرگل -9 0 به پایان رسید خرید جدید لاتزیو هم موفق 
به گلزنی شد و در پیروزی عقاب ها ششمین گل را وارد 
دروازه حریف کرد. دایچی تابستان امسال به لاتزیو 

ملحق شد.

ت
شــ

س نو
عک

 تکذیب شایعه مصدومیت  
قهرمان المپیک

ایسنا: سرمربی تیم ملی کشتی فرنگی 
جریان  در  گرایی  محمدرضا  مصدومیت 
تمرینات تیم ملی را قویا تکذیب کرد و گفت: 
وی هیچ مشکلی برای حضور در رقابت های 
قهرمانی جهان ندارد. حسن رنگرز در گفت وگو 
با ایسنا، درباره انتشار برخی اخبار مبنی بر 
مصدومیت محمدرضا گرایی دارنده مدال های 
طلای جهان و المپیک در جریان اردوی 
تیم ملی و بروز برخی نگرانی ها بابت حضور او 
در رقابت های قهرمانی جهان، اظهار کرد: قویا 
این موضوع را تکذیب می کنم. خدا را شکر نه 
گرایی و نه هیچ کدام از کشتی گیران ما از وزن 
۵۵ تا ۱۳۰ کیلوگرم مشکلی بابت مصدومیت 
ندارند و بدون هیچ مشکلی تمرینات خود را 

دنبال می کنند. 

خارج ازمستطیل سبز

 تیم ها هنوز جا نیفتاده اند 

 درباره عملکرد تیم ها در هفته اول لیگ برتر فوتبال 
ایران باید بگویم مشهود است تیم ها هنوز جا نیفتاده اند. 
باید چند هفته بگذرد تا هارمونی میان بازیکنان و همچنین 
سرمربیان ایجاد شود چون تغییرات در کادرهای فنی تیم ها 
زیاد بوده و کمتر تیمی از کادر فنی فصل قبل خود استفاده 
می کند. با گذشت زمان شاهد تطبیق تغییرات خواهیم بود 
و در این میان تیم هایی که زودتر هماهنگ شوند موفق تر 
خواهند بود. با توجه به فشار تمرینات پیش فصل، زود است 
تا تیم ها از خستگی تمرینات پر فشار پیش فصل خارج 
شوند و بعد از پنج هفته در شرایط مسابقه قرار می گیرند. 
در خصوص پیروزی پرگل سپاهان برابر تراکتور زود است 
بخواهیم سپاهان را مدعی جدی بدانیم و تراکتور را از صف 
مدعیان خارج کنیم. کادرفنی این تیم حفظ شده که پوئن 
است و نفرات کلیدی سپاهان هم باقی مانده اند، ضمن اینکه 
مهره های تأثیرگذاری جذب کرده، با این حال با انجام یک 
بازی نباید این تیم را قضاوت کنیم. تراکتور هم بازیکنانی 
کلیدی گرفته و سرمربی اسپانیایی این تیم هم مانده، باید 
به این تیم پرمهره فرصت داد تا بتواند خود را به سطحی 
برساند که مورد انتظار هوادارانش است. استقلال در خانه 
صنعت نفت آبادان به برتری رسید. استقلال تیمی است 
که بازیکنان خوب و با کیفیتی دارد و تغییرات کمی داشته 
است. سرمربی این تیم تغییر کرده اما مهره هایی دارد که 
چندین فصل از حضورشان در این تیم می گذرد و آنها درک 
متقابلی از هم دارند. چرا این تیم نباید در خانه صنعت نفت 
با اختلاف سه گل برنده می شد وقتی صنعت نفت تغییرات 
زیادی در بازیکنان خود داشته و هارمونی لازم بین نفرات 
. ویسی که فصل پیش  . . این تیم دیده نشد حفظ عبدا
سرمربی تیم بود به تنهایی ملاک اصلی برای نتیجه گیری 
این تیم نمی شود. اتفاقاً جواد نکونام که بازیکنانش شناخت 
خوبی از یکدیگر دارند برای پیروزی در وضعیت بهتری قرار 
داشت. از طرفی دیگر، کادر فنی نکونام چندین سال در 
کنار هم کار می کنند و این موضوع به استقلال کمک کرد. 
پرسپولیس در همه دیدارها نمی تواند به سبکی که در دیدار 
با آلومینیوم اراک بازی کرد، بازی کند. در درازمدت نیاز به 
جذب مهاجم حس می شود و سرمربی نمی تواند در همه 
بازی ها یک روش را در پیش بگیرد. مصدومیت و محرومیت 
وجود دارد و شاید در چند مسابقه بتوان با همین موجودیت 
کار کرد، اما برای طول فصل کافی نیست. چیزی نیست که 
نیاز به گفتن داشته باشد و یحیی گل محمدی هم به خوبی 
به این نکته واقف است که باید برای حفظ تیمش در کورس 
قهرمانی، مهاجم بگیرد. گل گهر دارای امکانات خوبی است 
و از باشگاه های نمونه بوده که به تعهدات مالی خود متعهد 
است. اقدامات زیربنایی خوبی در این باشگاه صورت گرفته 
و هدف ساختن تیمی قدرتمند برای فصول آینده است. 
این تیم مشکل مالی و حاشیه ندارد و به شرایط ایده آل 
نزدیک شده است. سرمربی یونانی این تیم با لیگ ایران 
آشنا نیست و به زمان برای شناخت بازیکنان و فرهنگ 
کشورمان نیاز دارد. تمرینات پر فشاری برای بازیکنانش 
دارد که جنبه خوب آن داشتن بازیکنانی آماده و جنبه بد 
آن، احتمال مصدومیت بازیکنان است. اگر نقطه تعادل در 
تیمش ایجاد کند و مصدومیت در تیمش حداقلی باشد، 
گل گهر می تواند نتایج خوبی به دست آورد و از فصل قبل 

رتبه بهتری داشته باشد. 

 علی لطیفی مهاجم سابق تیم استقلال 
در خصوص عملکرد شاگردان نکونام در 
هفته اول رقابت های لیگ برتر صحبت 

کرد. 
 درباره پیـــروزی تیم فوتبال 
مقابل  اول  هفته  در  استقلال 

صنعت نفت آبادان، چه نظری دارید؟
 وقتی تیمی ۳ بر صفر برنده می شود، 
اتفاقی نبوده و نشان می دهد که شرایطش 
نسبت به رقیبش بهتر بوده است. هیچکدام 
از بازیکنان حریف اخراج نشدند و استقلال 
دیداری پایاپایی را با صنعت نفت آبادان 
داشت. استقلال حساب شده بازی کرد و 
تاکتیک های مناسبی را در خانه حریف 
به کار بست و در نهایت نخستین هفته 
مسابقات را با کسب ۳ امتیاز شیرین و 
ارزشمند آغاز کرد. تیم های نکونام به 
گونه ای هستند که وقتی گل می زنند، 
به بهترین شکل از گل شان محافظت 
می کنند و خوب ضد حمله می زنند. در 
بازی با صنعت نفت، استقلال به خوبی 
تاکتیک های سرمربی خود را پیاده کرد 
و با ۳ امتیاز ارزشمند از آبادان بازگشت. با 
وجود اینکه استقلال در پیش فصل و قبل 
از آغاز مسابقات لیگ برتر دچار حواشی 
مدیریتی شده بود و چند بازیکن تاثیرگذار 
از تیم رفتند، اما نکونام به خوبی حاشیه ها 
را جمع کرد؛ اولین بازی را پیروز شد و 
تیمش از روحیه خوبی برخوردار است. 
از طرفی با وجود این همه حواشی، ماندن 

نکونام در تیم او را محبوب تر کرد. 
نکونام  و  ساپینتو  تیم  تفاوت   

چیست؟
با توجه به اینکه در هفته های ابتدایی 
مسابقات لیگ برتر قرار داریم، نمی توانیم 
درباره عملکرد و کیفیت تیم ها با قطعیت 
نظر بدهیم. باید -۵ ۶ هفته از رقابت ها 
بگذرد تا کارشناسانه در مورد تیم های 
مدعی صحبت کنیم. اما قطعا تیم فوتبال 
استقلال حتی با این وضعیت نیز جز -۳ ۴ 
تیم مدعی خواهد بود. چون سال گذشته 
به لحاظ بازیکن، پرمهره ترین تیم لیگ برتر 
بود و در هر پست ۲ بازیکن خوب داشت. 
محمد محبی و مهدی قایدی مهره های 
تهاجمی استقلال رفتند، اما اسکلت اصلی 
تیم از سال قبل تقریباً حفظ شده است. 
فصل گذشته تیم ساپینتو تهاجمی بازی 
می کرد و بیشتر بازیکنان فاز هجومی اش 
دیده شدند، اما نکونام مربی نیست که 
تیمش بی محابا حمله کند و خوشبختانه 
نفرات مورد نیازش در ساختار دفاعی در 
تیم مانده اند. امسال مهره هایی همچون 
دروازه بان، مدافعان و هافبک های دفاعی 
در طول فصل بیشتر خواهند درخشید. 
البته نکونام بهتر از هر کسی می داند که 
هواداران استقلال از تیمش بازی هجومی 
می خواهند و باید به فکر بازیکن تاپ 
تهاجمی باشد. ارسلان مطهری و آرمان 
رمضانی هر دو مهاجمان خوبی هستند و 
امسال هم بیشتر به کار گرفته خواهند شد. 
 در خصـــوص دیدار هفته دوم 
استقلال و ملوان در ورزشگاه آزادی 

چه نظری دارید؟
گفت  می توان  جهاتی  از  اینکه  با   
تماشاگران نقطه قوت استقلال هستند، 
از  یکی  که  کنیم  فراموش  نباید  اما 
خوش شانسی های فرهاد مجیدی عدم 
حضور تماشاگران در هفته های ابتدایی 
لیگ به علت همه گیری کرونا بود. زمانی که 
مربیان تازه به تیم های بزرگ می پیوندند، 
اگر در ابتدای کار مشکلی هم داشته باشند، 
هواداران در ورزشگاه فشاری روی تیم شان 
نخواهد آورد و با تمرکز به جلو حرکت 
می کنند. بر همین اساس اگر از این زاویه 
به عدم حضور تماشاگران نگاه کنیم، فعلًا 
بدون تماشاگر شدن بازی ها به نفع استقلال 
است، اما پس از جا افتادن تاکتیک نکونام 
و روند رو به رشد تیم استقلال قطعاً حضور 
تماشاگران در بازی های بعدی، بازیکنان را 

برای پیروزی به جلو هول خواهد داد.

هومن افاضلی 
  کارشناس فوتبال 

لطیفی: 
هواداران استقلال از 

تیمشان بازی هجومی 
می خواهند


